
Tema 1: Analiză a postărilor de pe facebook 

 

       Prima postare pe care am ales să o analizez, este cea de pe data de 16.05.2024, din 
seria  de #EuroAȘI ai implicării civice. 

Această postare din punctul meu de vedere, este una foarte calitativă care promovează 
persoane care susțin comunitatea prin implicare civică și care inspiră la rândul lor și alte 
persoane să se implice, arătându-ne cât de important este acest lucru.  

Această postare totodată, încurajează oamenii sa participe la  vot la viitoarele alegeri pentru 
Parlamentul European din 9 iunie. 

    În această postare finală, este  prezentată  Georgiana Curea, fostă studentă a Universității 
„Al .I. Cuza” din Iași și membru activ al Asociației Studenților la Drept - UAIC Iași. 
Construindu-și acum o carieră europeană la Bruxelles, Georgiana servește drept inspirație 
pentru continuarea angajamentului civic. Ea subliniază că votul este o responsabilitate care 
este paralelă cu libertățile de care ne bucurăm. 

   Această postare promovează importanța angajamentului civic și a votului în modelarea 
democrației europene, mărturile personale ale membrilor comunității pentru a-i inspira pe 
alții să voteze și pune accentul, atât, pe votul ca responsabilitate care asigură reprezentarea și 
participarea la procesele democratice, cât și pe apelul la acțiune pentru ca cetățenii să voteze 
la alegerile pentru Parlamentul European din 9 iunie. 

     Consider că această postare este un importantă, datorită mesajului pe care îl transmite și 
faptului că încurajează tinerii să fie mai implicați în astfel de proiecte și în acest domeniu. 

Pentru a putea stârni interesul tinerilor și nu numai avem nevoie de astfel de oameni care să 
ne inspire și să ne ajute să ne deschidem noi orizonturi. 

 

         A doua postare pe care am ales să o analizez, este cea din data de 12.04.2024, 
despre Săptămâna Europeană a Tineretului. 

 

Această postare are un ton informativ și motivațional, având ca scop creșterea gradului de 
conștientizare cu privire la Săptămâna Europeană a Tineretului și încurajarea participării 
civice în rândul tinerilor europeni. 

    Utilizând povești personale și  întrebări directe urmărește să implice publicul și să-i 
determine să reflecteze asupra propriului rol în procesul democratic. 

Postarea combină efectiv informații despre un eveniment semnificativ (Săptămâna Europeană 
a Tineretului) cu un apel la acțiune (votarea la alegerile europene). 

Utilizarea mai multor hastag-uri asigură că postarea ajunge la un public mai larg și se 
conectează la conversații mai ample pe rețelele sociale. 



 

Postarea anunță începerea Săptămânii Europene a Tineretului 
(#SăptămânaEuropeanăATineretului #SET), care se desfășoară până pe 19 aprilie. 
Evenimentul implică activități în statele membre ale UE și participanți la programele 
Erasmus+ și Corpul European de Solidaritate. 

Postarea subliniază importanța Săptămânii Europene a Tineretului și a evenimentelor sale, 
care urmăresc să implice tinerii în discuții despre democrație și alegeri. 

 Prin prezentarea Danielei Calalb, postarea folosește o poveste personală de succes pentru a-i 
inspira pe alții și totodată atrage atenția asupra viitoarelor alegeri pentru Parlamentul 
European, îndemnând tinerii să participe. 

    Consider că, această postare este foarte importantă, deoarece ne explică cât de important e 
să ne implicăm civic și sa mergem la vot în primul rând pentru noi înșine. 

 

 

       Tema 2 și 3 – Participarea și descrierea a două evenimente la care ați participat  

 

       Primul eveniment la care am participat a fost cel din data de 9 mai de la Liceul Teoretic 
“Miron Costin”, unde împreună cu doamna Ioana Pruteanu din Centrul EUROPE DIRECT 
Iași și Iuliana Simion, promotor al democrației europene și parte a #GenerationEU, proiect 
inițiat de Biroul Parlamentului European în România, am sărbătorit Ziua Europei.  

Alături de elevii liceului am aflat povestea Iulianei, care ne-a povestit atât de frumos de unde 
și când a început plăcerea ei de a se implica și a fi atât de interesată de acest tip de 
evenimente și discuții, fiind și foarte sinceră nu a evitat să ne spună că atunci când a intrat la 
liceu nu era deloc interesată de aceste lucruri și că pe măsură ce îi vedea pe alții cât de 
implicați sunt și în primul rând câte porți li se deschid odată cu implicarea lor a decis că 
trebuie să facă o schimbare și de atunci a început totul. 

     Totodată și elevii au fost implicați în discuție, astfel am aflat de la ei că s-au bucurat să 
fim acolo și după cum ei au spus să împărtășim cunoștințe și valori unul de la altul. 

A fost un eveniment foarte bine gândit și organizat, nelăsând nicio întrebare fără răspuns, 
doamna Ioana a făcut și un joculeț care a stârnit voie bună și entuziasm, în care fiecare dintre 
elevi a făcut câte o urare pentru Europa și i-au urat de toate, fiind foarte încrezători că și ei 
pot decide ceva pentru aceasta. 

    Consider că astfel de evenimente ar trebui făcute mai des și în tot mai multe școli și licee, 
deoarece stimulează tinerilor interesul pentru politică și pentru a se implica în mai multe 
activității similare care le sunt de folos pentru a ave o imagine clară despre lumea în care 
trăiesc .  



 

    Al doilea eveniment la care am luat parte a fost cel din 10.05.2024 la Liceul Cu Program 
Sportiv Iași, unde asemenea primului eveniment alături de doamna Ioana Pruteanu, am 
celebrat Ziua Europei. 

În cadrul acestui eveniment, au participat mai multe licee și școli reprezentate din echipe 
formate din elevi și profesori coordonatori, care și au ales câte o țară membră din Uniunea 
Europeană și au prezentat-o așa cum au știut ei mai bine. 

Au fost copii de toate vârstele, care ne-au încântat cu o diversitate de momente artistice 
specifice țării pe care o reprezentau, plecând de la dansuri, la delicioase feluri de mâncare, la 
vorbit, cântat și recitat într-o limbă străină.  

Cu toate că, cu toți aveau emoții s-au descurcat mai mult decât se așteptau iar fericirea li se 
citea pe chip. 

    Pentru mine acesta a fost evenimentul preferat și m-am simțit onorată să fiu acolo, în 
primul rând pentru că am putut interacționa cu toții acei copii care mi-au transmis din 
emoțiile lor și care m-au fascinat la câte lucruri frumoase au putut să facă și câtă răbdare au 
putut să aibă să se asculte unul pe altul și în al doilea rând că am putut să sărbătoresc în 
adevăratul sens al cuvântului Ziua Europei, ceea ce până acum nu prea făceam.  

A fost un eveniment din toate punctele de vedere deosebit, care mie și sunt convinsă că și 
celorlalți participanți ne v-a rămâne mereu ca o amintire frumoasă și tot odată benefică pe 
care o vom povesti cu plăcere și mai departe  

 

 

 

 


